

DOI: 10.18572/1812-3783-2021-4-59-61

ОСНОВЫ ПОСТРОЕНИЯ КОНЦЕПЦИИ УГОЛОВНОГО ПРЕСЛЕДОВАНИЯ И ЕГО НАЧАЛА

Османова Надежда Валерьевна,
доцент кафедры уголовного процесса
Московской академии Следственного комитета Российской Федерации,
кандидат юридических наук
osmanovanadegda@gmail.com

В статье на основании анализа норм уголовно-процессуального законодательства, научных позиций ученых-процессуалистов представлено авторское видение концепции уголовного преследования, в частности, рассматриваются вопросы, касающиеся определения начала уголовного преследования и его места в уголовном судопроизводстве, а также содержания деятельности стороны обвинения по изобличению лица, причастного к совершению преступления.

Ключевые слова: уголовное преследование, начало уголовного преследования, изобличение, подозрение, функция обвинения, обеспечение права на защиту.

FUNDAMENTALS OF BUILDING THE CONCEPT OF CRIMINAL PROSECUTION AND ITS INITIATION

Osmanova Nadezhda V.
Associate Professor of the Department of Criminal Procedure
of the Moscow Academy of the Investigative Committee of the Russian Federation
PhD (Law)

In the article based on the analysis of norms of criminally-procedural law, research scholars-protsessionalistov presents the author's vision of the concept of criminal prosecution, in particular issues relating to the definition of prosecution and of his place in the criminal proceedings, as well as the activities of the prosecution against the persons involved in the Commission of a crime.

Keywords: criminal prosecution, initiation of criminal prosecution, exposure, suspicion, prosecution function, ensuring the right to defense.